
  

P R O T O K Ó Ł  Nr 4/2015 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Bielsk Podlaski  

z dnia 27 kwietnia 2015 r. 

 

 

 Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski w godz. 

9.00 – 9.35. 

 W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie komisji: 

1. TISZUK IRENA  - Przewodniczący 

2. PAC JERZY – członek komisji 

3. PUCHALSKI JAN WALENTY – członek komisji 

4. SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. SOKOŁOWSKA NADZIEJA – Skarbnik Gminy 

 

Przebieg posiedzenia protokołowała Inspektor ALA WAWULSKA. 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi  Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji IRENA TISZUK przywitała wszystkich obecnych na posiedzeniu 

Komisji, po czym odczytała następujący porządek posiedzenia. 

 

P o r z ą d e k  p o s i e d z e n i a: 

1. Zaopiniowanie materiałów na VI Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 29 kwietnia 2015 r.: 

1a) Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla Gminy Bielsk Podlaski; 

1b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok; 

1c) Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2014 rok, sprawozdanie finansowe gminy 

za 2014 rok, sprawozdanie z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Augustowie oraz informacja o stanie mienia komunalnego Gminy; 

1d) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury za 2014 rok;  

1e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu; 

1f) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski; 

1g) Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i 

organizacjami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2014 rok. 

2. Sprawy bieżące. 

R e a l i z a c j a  p o r z ą d k u  p o s i e d z e n i a: 

  

Ad. 1a) 



 Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla Gminy Bielsk Podlaski, stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji IRENA TISZUK zwróciła uwagę na szczegółowość opracowania oraz 

fakt przeznaczania dużej ilości pieniędzy na pomoc mieszkańcom gminy znajdującym się w trudnej 

sytuacji. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że pomoc socjalna jest udzielania na podstawie 

przepisów określających sytuacje, będące podstawą jej udzielenia oraz kryteria dochodowe. Dodała, 

że w miarę możliwości są stosowane zamienniki, np. zamiast pieniędzy podopieczni otrzymują 

żywność, czy opał. Na uwagę radnego JERZEGO PACA, że jest dużo ukrytych dochodów, Pani 

Wójt poinformowała, że oświadczenia o wysokości dochodów są składane pod rygorem 

odpowiedzialności karnej.  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  Ocenę zasobów pomocy społecznej Komisja zaopiniowała 

pozytywnie. 

 

Ad. 1b) 

 Wniosek Wójta Gminy dot. propozycji wprowadzenia zmian w budżecie na 2015 rok, 

stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. Skarbnik Gminy  NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

poinformowała, że w ostatnich dniach do urzędu wpłynęło pismo w sprawie środków na wypłatę 

części podatku akcyzowego (822.95,- zł), w związku z tym projekt uchwały, który radni otrzymali 

zostanie uaktualniony poprzez uwzględnienie tych środków w budżecie, a materiał po korekcie 

zostanie radnym przekazany przez sesją Rady Gminy. 

Przewodnicząca Komisji IRENA TISZUK stwierdziła, że zwrot rolnikom części podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego jest korzystnym rozwiązaniem dla rolników, 

bowiem paliwo jest tańsze, 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Propozycje zmian w budżecie gminy  na 2015 rok 

zaopiniowano pozytywnie. 

 

Ad. 1c) 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że przyjęta na poprzednim 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej opinia o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2014 rok 

oraz sprawozdaniu finansowym gminy za 2014 rok, została przez Przewodniczącego Rady Gminy 

przekazana Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku. W dniu 24 kwietnia br. wpłynęła 

pozytywna opinia przyjęta przez RIO uchwałą z dnia 22 kwietnia 2015 r. 

 

Ad. 1d) 

  Wniosek Wójta Gminy  dot. zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury za 2014 rok, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.  

Radny JERZY PAC zasugerował, aby Biblioteka w Łubinie Kościelnym była otwarta przynajmniej 

jeden dzień w tygodniu w godzinach popołudniowych. Wójt Gminy RAISA RAJECKA stwierdziła, 

że jest to pomysł do rozważenia. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2014 rok zaopiniowano pozytywnie. 

 

Ad. 1e) 

  Wniosek Wójta Gminy  dot. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na 

dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej Mokre-Knorydy-Starowieś-Boćki, oraz 

dofinansowanie wykonania dokumentacji projektowej na drogę Skrzypki Duże-Bolesty-

Pietrzykowo Gołąbki-Piliki stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy 

RAISA RAJECKA. Na prośbę radnego JANA WALENTEGO PUCHALSKIEGO poinformowała o 

działaniach prowadzących do uregulowania stanu prawnego nieruchomości objętych inwestycją. 



Część  rowów jest na gruntach prywatnych, nie da się ich przesunąć, dlatego należy sytuację w tym 

zakresie unormować, tj. oddzielić i doprowadzić do tego, by rów był w pasie drogowym. Być może 

właściciel zrzeknie się tego terenu nieodpłatne. Postępowanie w tej sprawie prowadzi Powiat.  

Przewodnicząca Komisji IRENA TISZUK podkreślił, że gmina powinna współuczestniczyć 

finansowo w realizacji takich inwestycji, ponieważ z dróg powiatowych również mieszkańcy gminy 

korzystają. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bielskiemu zaopiniowano pozytywnie. 

 

Ad. 1f) 

  Wniosek Wójta Gminy  dot. przeznaczenia do sprzedaży zabudowanej nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski, położonej w obrębie gruntów wsi 

Parcewo, oznaczonej numerem ewidencyjnym 257 o powierzchni 0,33 ha, stanowi Załącznik Nr 7 

do protokołu. Pani Wójt poinformowała, że jest to budynek poszkolny drewniany, a wieś wyraziła 

zgodę na sprzedaż. Ponieważ szacowana wartość nieruchomości przekracza 10.000 zł, do sprzedaży 

niezbędna jest zgoda Rady Gminy. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski  zaopiniowano pozytywnie. 

 

Ad. 1g) 

  Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2014 rok, stanowi Załącznik Nr 8 

do protokołu. 

Pani Wójt poinformowała, że zgodnie z przepisami sprawozdanie w tym zakresie jest przedkładane 

Radzie Gminy każdego roku w terminie do końca kwietnia. 

Przewodnicząca Komisji IRENA TISZUK przypomniała o minionej działalności Stowarzyszenia 

Ludzi Dobrej Woli „RAJ” w Rajsku. Zapytała, czy jeśli organizacja nie funkcjonuje, to można ją 

wykreślić z rejestru stowarzyszeń ? Dodała, że początkowo „RAJ” miał bardzo ambitne plany, 

odnowiono budynek poszkolny, były organizowane warsztaty i festyny, później jednak zaprzestano 

działalności.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że rejestr stowarzyszeń prowadzi Starostwo Powiatowe, 

gmina nie ma wpływu na wykreślenie wpisu. Dodała, że organizacja zalega z opłatą podatku do 

budżetu gminy.  

Radna IRENA TISZUK poinformowała o pracach, jakie ostatnio mieszkańcy Rajska wykonali na 

rzecz wsi: wyczyszczono teren od sklepu aż do mleczarni, drobne gałęzie zostały spalone, grubsze 

przeznaczono na opał, a pozbierane puste butelki zostały wyrzucone do kontenera na śmieci na 

cmentarzu. 

Pani Wójt podała pozytywne przykłady działania innych organizacji na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski, powiedziała o możliwości skorzystania z dofinansowania w ramach programu „Leader” 

prowadzonego przez Lokalną Grupę Działania Puszcza Białowieska. Często z dofinansowania 

korzysta Szkoła Podstawowa w Łubinie Kościelnym. Dzieci uczestniczą w różnych konkursach, 

imprezach, wyjazdach, otrzymują nagrody. Rozliczenie projektu nie jest trudne, więc warto z niego 

skorzystać. Zachęciła radnego Puchalskiego do zainteresowania się tym tematem, dlatego, że 

mogłoby z tego skorzystać również Stowarzyszenie na rzecz Rozwoju Wsi Bolesty, które organizuje 

rajdy rowerowe i spotkania zimowe (kuligi). 

Przewodnicząca Komisji IRENA TISZUK pozytywnie oceniła współpracę, stwierdziła, że jeśli 

organizacje są zainteresowane współpracą, to należy to kontynuować i udzielać wsparcia. 

   

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. Sprawozdania  zaopiniowano pozytywnie. 

 



 

 

Ad. 2) 

W sprawach bieżących Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że przed kilkoma 

dniami do wsi Proniewicze w miejsce starego nielegalnego składowiska śmieci ktoś przywiózł 

cały TIR opon do spalenia, co spowodowało pożar w tym miejscu zagrażający nie tylko 

Proniewiczom, ale również mieszkańcom Orzechowicz. Przez kilka godzin pożar gasiły 3 

jednostki OSP. Mówiąc o tym Pani Wójt podkreśliła nieodpowiedzialność osoby, która 

doprowadziła do pożaru, a z uznaniem odniosła się do Pani Sołtys Proniewicz oraz części 

mieszkańców, którzy pomagali w akcji. 

 

Innych spraw nie zgłoszono. 

 

      Protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska    

Przewodniczący 

Komisji 

Rewizyjnej 

 

IRENA TISZUK  

............................... 

Członkowie 

Komisji 

JERZY 

PAC 

 

 

............................... 

 JAN WALENTY 

PUCHALSKI 

 

 

............................... 

SŁAWOMIR 

SIEMIENIUK 
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